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Ersättare 

Anna Sarkany (M) 

Gun-Britt Lindström (MP) 

Lars-Gunnar Wall in (L) 

Richard Törnqvist af Ström (M) 

Karl Stenqvist (S) 

Thomasine von Essen (KO) 

Ingela Gilljam Papinski (C) 

Lennart Sundquist (L) 

Summa 51 

Summa 28 

t.o.m. § 24 fr.o.m. § 25 
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§ 19 
 

Tillkännagivande 

Tillkännagivande av dagens sammanträde har varit anslaget på kommunens 
digitala anslagstavla och infört i DanderydsAktuellt. Kallelsen har tillställts 
samtliga fullmäktigeledamöter och ersättare inom föreskriven tid och 
publicerats på kommunens hemsida. Sammanträdet förklaras därför i laga 
ordning tillkännagivet. 
__________ 
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§ 20 KS 2024/0414 
 

Ändring av Käppalaförbundets förbundsordning 
innebärande utökad låneram 

Ärende 
Käppalaförbundet har hemställt att ägarkommunerna utökar den befintliga 
låneramen för förbundet från 4 150 miljoner kronor till 7 400 miljoner 
kronor för att kunna möta förbundets kommande investeringsbehov för att 
klara verksamhetstillståndet, reinvesteringar, och ökad kapacitet. För att 
finansiera de nödvändiga investeringarna behövs en ändring av beloppet för 
lånesumman i § 14 i förbundsordningen under första kvartalet 2025. Inga 
förändringar av förbundsordningen utöver beloppet i låneramen är 
föreslagna. 
I Käppalaförbundets förbundsordning stadgas att samtliga 
medlemskommuner ska ge sitt godkännande för att ändra 
förbundsordningens paragraf om låneram. För medlemskommunerna gäller 
att de endast ansvarar för sin andel av förbundets tillgångar och skulder. 
Danderyds kommuns ekonomiska ansvar uppgår till kommunens andelstal i 
förbundet. En höjning av Käppalaförbundets låneram med 3 250 miljoner 
kronor motsvarar 231 miljoner kronor för Danderyds kommun. Totalt 
uppgår det ekonomiska ansvaret för Danderyds kommun till 527 miljoner 
kronor beräknat utifrån kommunens andelstal 2024 (7,1 procent). 
Med föreliggande ärende antar kommunfullmäktige det förslag till ändring 
av förbundsordningen som lämnats av Käppalaförbundet. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige antar föreslagen ändring av Käppalaförbundets 
förbundsordning § 14 Lån enligt följande: Till anskaffande av erforderliga 
medel för förbundets verksamhet äger förbundet uppta lån. Härvid ska 
iakttas, att sammanlagda lånesumman inte vid något tillfälle får överstiga 7 
400 000 000 kronor. Upptagande av lån till högre belopp än som här angetts 
får dock ske, om samtliga medlemskommuner det medger i särskilt beslut. 
2. Kommunfullmäktige tillstyrker att den nya förbundsordningen ska gälla 
från 1 april 2025. 

Yrkanden 
Ludvig Waldenström (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Karl-
Johan Nybell (C) biträder Ludvig Waldenströms (M) yrkande. 
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Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige antar föreslagen ändring av Käppalaförbundets 
förbundsordning § 14 Lån enligt följande: Till anskaffande av erforderliga 
medel för förbundets verksamhet äger förbundet uppta lån. Härvid ska 
iakttas, att sammanlagda lånesumman inte vid något tillfälle får överstiga 7 
400 000 000 kronor. Upptagande av lån till högre belopp än som här angetts 
får dock ske, om samtliga medlemskommuner det medger i särskilt beslut. 
2. Kommunfullmäktige tillstyrker att den nya förbundsordningen ska gälla 
från 1 april 2025. 
__________ 
Expedieras 
Käppalaförbundet (dnr KF2024-191) 
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§ 21 KS 2023/0374 
 

Utökat inrättande av naturreservat i Rinkebyskogen 
gällande del av fastigheten Danderyd 2:22 

Ärende 
Danderyds kommunfullmäktige beslutade den 14 mars 2022 (§ 35) att 
inrätta ett naturreservat för delar av Rinkebyskogen. I samband med att 
kommunfullmäktige 7 maj 2018 (§ 61) beslutade att förvärva fastigheten 
Danderyd 2:22 gavs samtidigt kommunstyrelsen i uppdrag att utreda 
förutsättningarna för att inrätta naturreservat för del av fastigheten. 
Föreliggande ärende innebär att del av fastigheten Danderyd 2:22 ska ingå i 
det redan befintliga naturreservatet för Rinkebyskogen. Ytterligare ett 
markområde tillförs naturreservatet så att reservatet därmed blir större samt 
bildar en sammanhängande enhet, vilket ökar naturreservatets förmåga att 
uppnå dess syften. Det ursprungliga naturreservatet med dess föreskrifter 
och skötselplan är redan beslutat och ändras inte i och med detta ärende. Det 
är endast den tillkommande delen av Danderyd 2:22 som berörs. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige förklarar, med stöd av 7 kap. 4 § miljöbalken, ett 
område som omfattar del av fastigheten Danderyd 2:22 som naturreservat, 
på det sätt som anges i förslag till reservatsföreskrifter från 14 januari 2025. 

Yrkanden 
Johanna Hornberger (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Kristin 
Eriksson (C), Kjell Rosén (MP), Jenny Åkervall (S), Elvy Svennerstål (L) 
och Sara Degrér (KD) biträder Johanna Hornbergers (M) yrkande. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Siv Sahlström (C) och Christian Hoas 
(M). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige förklarar, med stöd av 7 kap. 4 § miljöbalken, ett 
område som omfattar del av fastigheten Danderyd 2:22 som naturreservat, 
på det sätt som anges i förslag till reservatsföreskrifter från 14 januari 2025. 
__________ 
Expedieras 
Kultur- och fritidsnämnden 
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Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Djursholms AB  
Länsstyrelsen 
Naturvårdsverket 
Naturskyddsföreningen i Danderyd 
Sveriges geologiska undersökning 
Skogsstyrelsen 
Svenska kraftnät 
Tele 2 
Telia Sverige AB 
Telia Towers AB 
Sollentuna kommun 
Solna stad 
Stockholms stad 
Täby kommun 
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§ 22 KS 2024/0418 
 

Antagande av regler för felparkeringsavgifter och 
kontrollavgifter i Danderyds kommun 

Ärende 
Tekniska nämnden beslutade 24 oktober 2024 (§ 121) att till 
kommunfullmäktige föreslå revidering av felparkeringsavgifter och 
kontrollavgifter i Danderyds kommun. Tekniska nämnden har gjort en 
översyn för kommunens nu gällande parkeringsavgifter och 
kontrollavgifter.  
Med föreliggande ärende återremitterar kommunfullmäktige ärendet till 
tekniska nämnden för att genomföra en fördjupad utredning så att 
avgiftsnivåerna ska vara proportionerliga i förhållande till hur allvarliga 
överträdelserna är ur trafiksäkerhets- och framkomlighetssynpunkt. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige antar föreslagna regler för felparkeringsavgifter och 
kontrollavgifter. Reglerna börjar gälla från 1 april 2025. 

Yrkanden 
Robert Nibelius (M) yrkar enligt följande: 
Kommunfullmäktige beslutar att återremittera ärende Antagande av regler 
för felparkeringsavgifter och kontrollavgifter i Danderyds kommun till 
tekniska nämnden för fördjupad utredning avseende konsekvenserna för 
trafiksäkerheten, och naturvärden av att omdisponera felparkeringsavgiften 
för att stanna eller parkera sitt fordon i terräng ifrån nivå 3 till nivå 2 samt 
utifrån ovan återkomma med eventuella förslag till förändringar som 
bedöms behövas för att avgiftsnivåerna ska vara proportionerliga i 
förhållande till hur allvarliga överträdelserna är ur trafiksäkerhets- och 
framkomlighetssynpunkt. 
Deniz Norgren (SD), Jenny Åkervall (S), Karl-Johan Nybell (C) och Olle 
Johansson (S) yrkar bifall till Robert Nibelius (M) yrkande.  
Gun-Britt Lindström (MP) yrkar bifall till Robert Nibelius (M) 
återremissyrkande med tillägg att återremissuppdraget utökas att omfatta 
omprövning av felparkeringsavgift nivå 1 att följa det tidigare 
beslutsförslaget i TN om höjning från 300 till 700 kronor.  
Kjell Rosén (MP) biträder Gun-Britt Lindströms (MP) återremissyrkande. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på Robert Nibelius 
(M) återremissyrkande och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 
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Därefter ställer han proposition på Gun-Britt Lindströms (MP) 
återremissyrkande och finner att kommunfullmäktige avslagit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att återremittera ärende Antagande av regler 
för felparkeringsavgifter och kontrollavgifter i Danderyds kommun till 
tekniska nämnden för fördjupad utredning avseende konsekvenserna för 
trafiksäkerheten, och naturvärden av att omdisponera felparkeringsavgiften 
för att stanna eller parkera sitt fordon i terräng ifrån nivå 3 till nivå 2 samt 
utifrån ovan återkomma med eventuella förslag till förändringar som 
bedöms behövas för att avgiftsnivåerna ska vara proportionerliga i 
förhållande till hur allvarliga överträdelserna är ur trafiksäkerhets- och 
framkomlighetssynpunkt. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Gun-Britt Lindströms (MP) återremissyrkande. 
__________ 
Expedieras 
Tekniska nämnden 
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§ 23 KS 2023/0268 
 

Antagande av vattentjänstplan för Danderyds kommun 
och upphävande av VA-plan 

Ärende 
Enligt en komplettering i lag (2006:412) om allmänna vattentjänster, LAV, 
ska det för varje kommun finnas en aktuell vattentjänstplan från och med 
2023. Förändringarna i LAV medför också krav på att vattentjänstplanen 
ska ställas ut för samråd och granskning. Syftet med vattentjänstplanen är 
att visa kommunens långsiktiga planering för att tillgodose behovet av 
allmänna vattentjänster. Med vattentjänster menas dricksvatten, spillvatten 
och dagvatten. Vattentjänstplanen innehåller även en redogörelse för hur 
den allmänna VA-anläggningen påverkas av skyfall och vilka åtgärder som 
behöver utföras för att skydda anläggningen vid skyfall. Vattentjänstplanen 
med tillhörande kunskapsunderlag ersätter VA-planen antagen av 
kommunfullmäktige 30 maj 2022 (§ 92). Vid framtagande av 
vattentjänstplanen har en undersökning av behov av strategisk 
miljöbedömning gjorts. Resultatet av undersökningen är att planen inte 
medför betydande miljöpåverkan och att en strategisk miljöbedömning, 
avseende på vattentjänstplanen, inte behöver genomföras. Denna 
undersökning utgör en bilaga till vattentjänstplanen. Förslaget har varit på 
samråd och granskning och har reviderats enligt inkomna synpunkter. 
Med föreliggande ärende antar kommunfullmäktige den föreslagna 
vattentjänstplanen och upphäver samtidigt den tidigare gällande VA-
planen.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige antar föreslagen vattentjänstplan. 

Kommunfullmäktige noterar att vattentjänstplanen ersätter gällande 
VA-plan. 

2. Kommunfullmäktige upphäver gällande VA-plan, antagen av 
kommunfullmäktige den 30 maj 2022 (§ 92). 

Yrkanden 
Robert Nibelius (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Karl-Johan 
Nybell (C), Kjell Rosén (MP) och Erik Baggström (KD) biträder Robert 
Nibelius (M) yrkande. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige antar föreslagen vattentjänstplan. 

Kommunfullmäktige noterar att vattentjänstplanen ersätter gällande 
VA-plan. 

2. Kommunfullmäktige upphäver gällande VA-plan, antagen av 
kommunfullmäktige den 30 maj 2022 (§ 92). 

__________ 
Expedieras 
Tekniska nämnden 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
Länsstyrelsen i Stockholms län  
Vaxholm stad 
Täby Kommun 
Sollentuna kommun 
Lidingö stad 
Solna stad 
Stockholms stad 
Käppalaförbundet 
Edsviken vattensamverkan 
Kommunalförbundet Norrvatten 
Roslagsvatten 
Locum 
Danderyds villaägareförening 
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§ 24 KS 2024/0158 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att 
införa en bättre budgethantering 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 19 februari 2024 (§ 35) väckte 
Siv Sahlström (C) med flera en motion om ”att införa en bättre 
budgethantering så att de förtroendevalda beslutsförfattarna i 
kommunfullmäktige och nämnderna ges möjlighet att sätta sig in i 
verksamheten, och därmed får möjlighet att styra den på det sätt som krävs, 
för att kunna fullgöra det uppdrag som våra uppdragsgivare, 
Danderydsborna, gett oss”.  
Utredningen i ärendet visar att budgetprocessen som helhet är väl 
fungerande. Däremot kan det alltid ske en förbättring av budgetprocessens 
enskilda detaljer. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad. 

Yrkanden 
Siv Sahlström (C) yrkar bifall till att-satsen i motionen. Deniz Norgren 
(SD), Christian Ljungdahl (C), Christer Lidgard (C), Gun-Britt Lindström 
(MP), Olle Johansson (S), Kristin Eriksson (C) och Robert Bryhn (C) 
biträder Siv Sahlströms (C) yrkande.  
Fredrik Pallin (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Elvy 
Svennerstål (L) och Johanna Hornberger (M) biträder Fredrik Pallins (L) 
yrkande. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Bo Lagercrantz (SD). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Siv Sahlströms (C) yrkande och finner att kommunfullmäktige 
bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs. 
Följande voteringsordning godkänns: JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag och NEJ för bifall till Siv Sahlströms (C) yrkande. 
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Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag med 29 JA-röster mot 21 NEJ-röster. 
Omröstningslista bifogas. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. 
Samtliga ledamöter för SD enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. 
__________ 
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2025-02-17 Voteringsresultat ld:13052 

Ärendenr: 

19. 

Ärendemening: 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl 

om att införa en bättre budgethantering 

Ja: 29 

LEDAMOT 

Kristin Eriksson (C) 
Christian Hoas (M) 
Annika Linde (L) 

-----

Jenny Åkervall (S) 
Johanna Hornberger (M) 
Patrik Nimmerstam (C) 
Sara Degrer (KD) 
Carl Gustav Pfeiffer (M) 
Bo Lagercrantz (SD) 
Christian Ljungdahl (C) 
Boris von Uexkiill (M) 

Fredrik Pallin (L) 
Carina Erlandsson (M) 

Karsten lnde (S) 
Lovisa Eriksson (C) 
Leo Smidhammar (M) 
Bigitta Sundman (M) 

Siv Sahlström (C) 
Maarit Nordmark (L) 
Håkan Johanson (KD) 
Anders Bergstrand (M) 
Robert Bryhn (C) 
Anette Jellve (S) 
Ludvig Waldenström (M) 
Deniz Norgren (SD) 
Erik Hafström (M) 
Karl-Johan Nybell (C) 
Robert Nibelius (M) 

Inger Fabian (C) 
Hedvig Landahl Enquist (S) 
Ulla Hurtig Nielsen (M) 

Eva Lindman Marko (C) 
Johan Gröndal (M) 

Elvy Svennerstål {L) 
Kjell Rosen (MP) 
Catrin Tidström (M) 
Fredrik Näslund (M) 
Olle Johansson (S) 
Magnus Boman (M) 

Christina Strenger-Böös (C) 
Erik Lunell (M) 
Christer Lidgard (C) 
Erik Baggström (KD) 
Anna Sarkany (M) 
Richard Törnqvist af Ström (M) 
Ingela Gilljam Papinski (C) 
Lars-Gunnar Wallin {L) 
Lennart Sundquist {L) 
Thomasine von Essen (KD) 
Gun-Britt Lindström (MP) 

Nej: 21 Frånvarande: 1 

PARTI RESULTAT 

C 
M 
L 
s 

M 
C 
KD 
M 

SD 
C 
M 
L 
M 

s 

C 
M 
M 
C 
L 
KD 
M 
C 
s 

M 

SD 
M 
C 
M 
C 
s 

M 

C 
M 
L 
MP 
M 

M 
s 

M 
C 
M 

C 
KD 
M 
M 

C 
L 
L 
KD 
MP 

Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Nej 
Ja 
Nej 
Ja 
Nej 
Ja 
Nej 
Nej 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Nej 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 

Propositionsordning: 

JA för bifall till kommunstyrelsens förslag. 
NEJ för bifall till Siv Sahlströms (C) yrkande. 



 
 
Reservation från Danderydscenterns ledamöter och 
tjänstgörande ersättare mot kommunfullmäktiges beslut 
den 17 februari 2025 att avslå Siv Sahlströms (C) yrkande 
om att införa en bättre budgethantering så att de 
förtroendevalda beslutsfattarna i kommunfullmäktige och 
nämnderna ges möjlighet att sätta sig in i verksamheten, 
och därmed får möjlighet att styra den på det sätt som 
krävs, för att kunna fullgöra det uppdrag som våra 
uppdragsgivare, Danderydsborna, gett oss.  
 
 
 
 
Grunder för den lagda motionen, ovan redovisade 
yrkande och reservationen 
 
Kommunens budgethantering har förändrats mycket genom åren. Det 
har inte skett från ett år till ett annat. Successivt har omfattningen av 
budgethandlingarna minskat. Från att ha omfattat en stor A4 pärm, 
omfattar budgeten nu 36 sidor. Det är en dramatisk förändring. 
 
Den grundliga genomgång av budgeten förtroendevalda har haft, har 
steg för steg minskats. Nu går tjänstepersoner igenom det magra 
budgetunderlaget med förtroendevalda och svarar på övergipande 
frågor. Några andra frågor kan inte förtroendevalda ställa, eftersom det 
inte finns något budgetunderlag på en sådan detaljnivå, som skulle 
krävas för att sätta sig in i budgeten. Resultatet är en alltmer 
tjänstemannastyrd budget.  
 
Tidigare gällde det omvända förhållandet. Det var förtroendevalda som 
styrde hanteringen. Tjänstemännen biträdde förtroendevalda. 
Förtroendevaldas inflytande och påverkan på budgeten har nästan helt 
försvunnit. Det gäller såväl på nämnd- som på fullmäktigenivå.  
 
Tidigare gjorde nämnderna budgetförslag ner på detaljnivå. Det 
innebar att de som satt i nämnderna hade kunskap om vad deras nämnd 
gjort, vilka förändringar som genomförts, och hur det skulle se ut det 
kommande året. Kompetensen bland förtroendevalda var oftast hög. 
De flesta satte en ära i att kunna sin nämnds frågor, och tyckte det var 



pinsamt, om de inte kunde svara en Danderydsbo som ställde en fråga 
som; du som sitter i X-nämnd, vad är det som pågår vid Y-platsen? 
 
Samtidigt gjorde nämnderna en förkortad version av sitt budgetförslag. 
Båda versionerna skickades ut i en pärm till KSAU inför 
budgetgenomgångarna. KSAU hade sedan, under från början två 
dagar, genomgång med varje nämnd. Nämnderna fick förklara och 
motivera sina äskanden, berätta vilka problem som eventuellt fanns i 
olika avseenden, och hur de såg på framtiden. Nämnderna fick också i 
förväg ut preciserade frågor som de skulle förbereda svar på.  
 
Nämnderna representerades av sitt presidium, som skulle försvara och 
förklara sina äskanden och eventuella förändringar i förhållande till 
tidigare år. Nämndens förvaltningschef och ibland också 
ekonomiansvarig var närvarande. De hjälpte vid behov till med 
sakuppgifter. Men det var nämndens ordförande som föredrog 
nämndens budgetförslag. Under detta möte kunde förtroendevalda i 
KSAU ställa frågor på detaljnivå.  
 
Kortversionen sändes ut till fullmäktige, men de fullmäktigeledamöter 
som ville ha långversionen, den detaljerade versionen, den som 
nämnden även hade inför sitt beslut, fick förstås den. Det här innebar 
att det var många som läste både den korta och den långa versionen, 
framför allt gruppledarna och ledamöter i kommunstyrelsen.  
 
Det fanns ett stort antal förtroendevalda som hade detaljkunskaper 
inom olika områden.  I dag har de enskilda nämnderna bara 
övergipande belopp att ta ställning till och övergripande kunskaper. De 
har inte den kunskap man behöver ha, när man är ansvarig för en 
verksamhet. De pengar som anvisas av fullmäktige ska gå att följa 
nedbrutna på detaljnivå. 
 
I praktiken har vi fått en kraftig tjänstemannastyrning. Man gör saker 
inom till exempel tekniska nämndens ansvarsområde, som 
ledamöterna inte har en aning om. De får från andra Danderydsbor 
veta, att kommunen håller på att anlägga en grillplats mitt inne i ett 
villaområde, och ställs till svars för det, eftersom de som bor i detta 
villaområde inte vill ha någon grillplats.  
 
Vid besök i Stocksund får vi på plats se, att en exklusiv stentrappa 
anlagts. Trappan mynnar ut i vattnet på en plats, där inga båtar kan 
lägga till, och där det inte går att komma i vattnet och bada. Nämnden 



har inte sett något förslag på grillplats eller stentrappa och således inte 
fattat beslut om vare sig att anordna en grillplats eller att anlägga en 
stentrappa. De vet inte vad den verksamhet den är ansvarig för gjort.   
  
Kulturnämndens ledamöter vet inte när fullmäktige tar budgeten vad 
deras pengar ska gå till. Det redovisas och bestäms efter fullmäktiges 
beslut. Följden av detta är, att fullmäktigeledamöter fattar beslut utan 
att veta vad pengarna ska användas till, annat än att de kommer att 
användas till kultur- och fritidsverksamhet. 
 
Denna utveckling är väldigt olycklig. Förr kunde en medborgare fråga 
en förtroendevald vad det var som pågick, och få ett svar. Det är bland 
annat meningen med förtroendemannasystemet, att de som är valda 
ska kunna informera övriga kommuninvånare. Man ska kunna vända 
sig till en förtroendevald i en nämnd och få ett besked. Att 
förtroendevalda är lika ovetande som övriga Danderydsbor, om vad 
som händer inom det egna ansvarsområdet gör att det finns anledning 
fråga sig; vad vi ska ha nämnderna till egentligen, när den viktiga 
länken mellan förtroendevalda och övriga Danderydsbor inte finns. 
 
 
Siv Sahlström (C) 
gruppledare 
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§ 25 KS 2024/0180 
 

Svar på motion från Karl Stenqvist (S) m fl om 
tillgänglighetsanpassad läktare med serviceutrymmen 
vid Danderyds gymnasiums idrottsplats 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 18 mars 2024 (§ 52) väckte 
Karl Stenqvist (S) med flera en motion om ny tillgänglighetsanpassad 
läktare med serviceutrymmen vid Danderyds gymnasiums idrottsplats. 
Ärendet har remitterats till kultur- och fritidsnämnden som den 11 juni 2024 
(§ 37) antagit remissvar.  
Kultur- och fritidsnämnden framför att en lokalbehovsanalys genomförs för 
nämndens samlade lokalbehov och med hänsyn till nämndens samlade 
behov av lokaler vid beslut om investeringar. Nämnden konstaterar att 
idrottsplatsen vid Danderyds gymnasium klarar Svenska fotbollförbundets 
arenakrav för Ettan (division 1). På området finns toaletter för publik och 
utövare. Det finns åskådarplatser för personer med funktionsnedsättning och 
ledsagare, samt ramp för att kunna ta sig till gräsplan i rullstol. Det finns 
toalett för funktionshindrade. I omklädningsrummen i Danderyds 
gymnasium finns faciliteter för föreningar. 
Av utredningen i ärendet följer att den av motionärerna framförda frågan 
hanteras genom kultur- och fritidsnämndens lokalbehovsprocess med 
lokalbehovsanalys. Nämndens ansvarsområde inbegriper inte någon uppgift 
att initiera folkhälsostrategiska åtgärder vilket den efterfrågade kalkylen 
skulle förutsätta. Av betydelse är också att ett sådant arbete skulle innebära 
en relativt omfattande resursinsats.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen 

Yrkanden 
Karl Stenqvist (S) yrkar bifall till motionen. Karsten Inde (S) biträder Karl 
Stenqvists (S) yrkande. 
Erik Baggström (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
Gun-Britt Lindström (MP) yrkar att ärendet återremitteras för komplettering 
med yttrande från kommunens remissinstans för funktionshinderfrågor.  
Kjell Rosén (MP) biträder Gun-Britt Lindströms (MP) återremissyrkande. 
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Överläggning 
Gunilla Bellman (KD) yttrar sig i egenskap av kultur- och fritidsnämndens 
ordförande. 
Under överläggningen yttrar sig även Carl Gustav Pfeiffer (M) och Catrin 
Tidström (M). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att ärendet ska 
avgöras idag och Gun-Britt Lindströms (MP) återremissyrkande och finner 
att kommunfullmäktige beslutat att ärendet ska avgöras idag. 
Därefter ställer han proposition på kommunstyrelsens förslag och Karl 
Stenqvists (S) yrkande och finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag. 

Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs gällande Karl Stenqvists (S) yrkande. 
Följande voteringsordning godkänns: JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag och NEJ för bifall till Karl Stenqvists (S) yrkande. 
Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag med 31 JA-röster mot 8 NEJ-röster. 11 ledamöter 
avstår från att rösta. 
Omröstningslista bifogas. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Karl Stenqvists (S) yrkande. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Karl Stenqvists (S) yrkande. 
__________ 
Expedieras 
Kultur- och fritidsnämnden 
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Ärendenr: 

21. 

Ärendemening: 

Voteringsresultat ld:13055 

Svar på motion från Karl Stenqvist (S) m 
fl om tillgänglighetsanpassad läktare 
med serviceutrymmen vid Danderyds 
gymnasiums idrottsplats 

Ja: 31 Nej: 8 

LEDAMOT 

Kristin Eriksson (C) 
Christian Hoas (M) 
Annika Linde {L) 
Jenny Åkervall (S) 
Johanna Hornberger (M) 
Patrik Nimmerstam (C) 
Sara Oegrer (KO) 
Carl Gustav Pfeiffer (M) 

Bo Lagercrantz (SO) 
Christian Ljungdahl (C) 
Boris von Uexkiill (M) 

Fredrik Pallin (L) 
Carina Erlandsson (M) 

Karsten lnde (S) 
Lovisa Eriksson (C) 
Leo Smidhammar (M) 
Bigitta Sundman (M) 
Siv Sahlström (C) 
Maarit Nordmark {L) 
Håkan Johanson (KO) 
Anders Bergstrand (M) 

Robert Bryhn (C) 
Anette Jellve (S) 
Ludvig Waldenström (M) 

Oeniz Norgren (SO) 
Erik Hafström (M) 
Karl-Johan Nybell (C) 
Robert Nibelius (M) 
Inger Fabian (C) 
Ulla Hurtig Nielsen (M) 
Eva Lindman Marko (C) 
Johan Gröndal (M) 
Elvy Svennerstål (L) 
Kjell Rosen (MP) 
Catrin Tidström (M) 

Fredrik Näslund (M) 

Olle Johansson (S) 
Magnus Boman (M) 

Christina Strenger-Böös (C) 
Erik Lunell (M) 
Christer Lidgard (C) 
Erik Baggström (KO) 
Anna Sarkany (M) 

Richard Törnqvist af Ström (M) 

Ingela Gilljam Papinski (C) 
Lars-Gunnar Wallin (L) 
Lennart Sundquist (L) 
Karl Stenqvist (S) 
Thomasine von Essen (KO) 
Gun-Britt Lindström (MP) 

-----

Avstår: 11 

PARTI 

C 
M 
L 
s 

M 

C 
KO 
M 
SO 
C 
M 

L 
M 
s 

C 
M 

M 
C 
L 
KO 
M 

C 
s 

M 

SO 
M 

C 
M 

C 
M 

C 
M 

L 
MP 
M 
M 
s 

M 

C 
M 

C 
KO 
M 
M 

C 
L 

L 
s 

KO 
MP 

Frånvarande: 1 

RESULTAT 

Avstår 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Avstår 
Ja 
Ja 
Ja 
Avstår 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Avstår 
Ja 
Ja 
Avstår 
Ja 
Ja 
Ja 
Avstår 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Avstår 
Ja 
Nej 
Ja 
Avstår 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Avstår 
Ja 
Avstår 
Ja 
Ja 
Ja 
Avstår 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Nej 

Propositionsordning: 

JA för bifall till kommunstyrelsens förslag. 
NEJ för bifall till Karl Stenqvists (S) yrkande. 
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§ 26 KS 2024/0185 
 

Svar på motion från Christian Ljungdahl (C) m fl om att 
genomföra aktiviteter för att hedra minnet av Elsa 
Beskow och Alice Tegnér 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 18 mars 2024 (§ 54) väckte 
Christian Ljungdahl (C) med flera en motion om att initiera genomförande 
av möjliga aktiviteter för att hedra minnet av Elsa Beskow och Alice 
Tegnér. Ärendet har remitterats till kultur- och fritidsnämnden som den 11 
juni 2024 (§ 38) antagit remissvar. 
Kultur och fritidsnämnden framför en rad aktiviteter, som uppmärksammar 
Elsa Beskow och Alice Tegnér, är planerade under året. Det gäller både 
aktiviteter i samarbete med föreningslivet och i kommunens regi.  

− För att fira Alice Tegnérs 160-årsdag genomfördes föreställningen 
”Ur hjärtats vrå” på Danderydsgården. 

− Elsa Beskows karaktärer uppmärksammas under 
nationaldagsfirandet, och en barnkör sjunger Alice Tegnérs sånger. 

− Åtta allsångskonserter hålls med Alice Tegnérs sånger, både 
offentligt och på seniorboenden. 

− Under advent arrangeras ”Jul på slottet”, med familjeföreställningar i 
Elsa Beskows sagovärld. 

Kultur- och fritidsnämnden bedömer att de frågor som motionärerna för 
fram hanteras på ett lämpligt och välavvägt sätt i det utbud av aktiviteter 
som sker inom nämndens verksamhet under 2024. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige bifaller motionen då kultur- och fritidsnämnden har 
visat att de frågor som motionärerna för fram hanteras på ett lämpligt och 
välavvägt sätt i det utbud av aktiviteter som sker inom nämndens 
verksamhet under 2024. 

Yrkanden 
Christian Ljungdahl (C) yrkar bifall till motionen i linje med stycke sju i 
motionen. Christer Lidgard (C) biträder Christian Ljungdahls (C) yrkande. 
Carl Gustav Pfeiffer (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Annika 
Linde (L) och Erik Baggström (KD) biträder Carl Gustav Pfeiffers (M) 
yrkande. 
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Överläggning 
Gunilla Bellman (KD) yttrar sig i egenskap av kultur- och fritidsnämndens 
ordförande. 
Under överläggningen yttrar sig även Eva Lindman Marko (C). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Christian Ljungdahls (C) yrkande och finner att 
kommunfullmäktige bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bifaller motionen då kultur- och fritidsnämnden har 
visat att de frågor som motionärerna för fram hanteras på ett lämpligt och 
välavvägt sätt i det utbud av aktiviteter som sker inom nämndens 
verksamhet under 2024. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. 
__________ 
Expedieras 
Kultur- och fritidsnämnden 
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§ 27 KS 2024/0245 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att korta 
handläggningstiderna på bygglovsenheten genom att 
automatisera slutbeskeden med hjälp av en robot 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 6 maj 2024 (§ 73) väckte Siv 
Sahlström (C) med flera en motion om att korta handläggningstiderna på 
bygglovsenheten för enkla ärenden genom att automatisera slutbeskeden 
med hjälp av en robot. 
Motionen har remitterats till miljö- och stadsbyggnadsnämnden som den 4 
september 2024 (§ 98) antagit remissvar. Nämnden ställer sig positiv till 
motionärernas förslag och framför att nämnden under flera år arbetat med 
digitalisering av olika delar i handläggningsprocessen och ser det som 
prioriterat att även i fortsättningen vara i framkant av den digitala 
utvecklingen. Innan automatisering kan införas behöver omfattande åtgärder 
vidtas, bland annat med att utreda rättsliga förutsättningar och med 
systemtekniskt arbete. Inom ramen för ett specifikt projekt har nämnden 
planerat att samtidigt se över möjligheterna att införa automatisering av 
vissa processer så som föreslås i motionen. Nämnden anser det inte vara 
nödvändigt att få ett formellt utredningsuppdrag av kommunfullmäktige, 
eftersom åtgärderna redan ligger i planeringen för nästa år.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige bifaller motionen som ger uttryck för vikten av att 
ligga i framkant i arbetet med digitalisering och utveckling av kommunens 
handläggningsprocesser. Beslutet innebär att kommunfullmäktige lämnar 
ärendet utan åtgärd då utredningen i ärendet har visat att intentionen med de 
föreslagna åtgärderna hanteras inom ramen för planeringen för kommande 
år. 

Yrkanden 
Siv Sahlström (C) yrkar bifall till motionen med uppdrag till miljö- och 
stadsbyggnadskontoret att studera och om möjligt införa Nackas väl prövade 
system. Kristin Eriksson (C) biträder Siv Sahlströms (C) yrkande. 
Fredrik Pallin (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Gun-Britt 
Lindström (MP) biträder Fredrik Pallins (L) yrkande.  

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Christian Ljungdahl (C) och Christian 
Hoas (M). 
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Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Siv Sahlströms (C) yrkande och finner att kommunfullmäktige 
bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs. 
Följande voteringsordning godkänns: JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag och NEJ för bifall till Siv Sahlströms (C) yrkande. 
Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag med 38 JA-röster mot 12 NEJ-röster. 
Omröstningslista bifogas. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bifaller motionen som ger uttryck för vikten av att 
ligga i framkant i arbetet med digitalisering och utveckling av kommunens 
handläggningsprocesser. Beslutet innebär att kommunfullmäktige lämnar 
ärendet utan åtgärd då utredningen i ärendet har visat att intentionen med de 
föreslagna åtgärderna hanteras inom ramen för planeringen för kommande 
år. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
__________ 
Expedieras 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
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Ärendenr: 

27. 

Ärendemening: 

Voteringsresultat ld:13059 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl 
om att korta handläggningstiderna på 
bygglovsenheten genom att automatisera 
slutbeskeden med hjälp av en robot 

Ja: 38 

LEDAMOT 

Kristin Eriksson (C) 
Christian Hoas (M) 
Annika Linde {L) 

-----

Jenny Åkervall (S) 
Johanna Hornberger (M) 
Patrik Nimmerstam (C) 
Sara Oegrer (KO) 
Carl Gustav Pfeiffer (M) 
Bo Lagercrantz (SO) 
Christian Ljungdahl (C) 
Boris von Uexkiill (M) 
Fredrik Pallin (L) 
Carina Erlandsson (M) 
Karsten lnde (S) 
Lovisa Eriksson (C) 
Leo Smidhammar (M) 
Bigitta Sundman (M) 
Siv Sahlström (C) 
Maarit Nordmark {L) 
Håkan Johanson (KO) 
Anders Bergstrand (M) 
Robert Bryhn (C) 
Anette Jellve (S) 
Ludvig Waldenström (M) 
Oeniz Norgren (SO) 
Erik Hafström (M) 
Karl-Johan Nybell (C) 
Robert Nibelius (M) 
Inger Fabian (C) 
Ulla Hurtig Nielsen (M) 
Eva Lindman Marko (C) 
Johan Gröndal (M) 
Elvy Svennerstål (L) 
Kjell Rosen (MP) 
Catrin Tidström (M) 
Fredrik Näslund (M) 
Olle Johansson (S) 
Magnus Boman (M) 
Christina Strenger-Böös (C) 
Erik Lunell (M) 
Christer Lidgard (C) 
Erik Baggström (KO) 
Anna Sarkany (M) 
Richard Törnqvist af Ström (M) 
Ingela Gilljam Papinski (C) 
Lars-Gunnar Wallin (L) 
Lennart Sundquist (L) 
Karl Stenqvist (S) 
Thomasine von Essen (KO) 
Gun-Britt Lindström (MP) 

Nej: 12 Frånvarande: 1 

PARTI RESULTAT 
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s 
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M 
C 
L 
KO 
M 
C 
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M 
C 
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M 
M 
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M 
C 
M 
C 
KO 
M 
M 
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L 
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KO 
MP 

Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Nej 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 

Propositionsordning: 

JA för bifall till kommunstyrelsens förslag. 
NEJ för bifall till Siv Sahlströms (C) yrkande. 



 
 
Reservation (C) mot kommunfullmäktiges beslut den 17 
februari 2025. Fullmäktige beslutade bifalla motionen, 
vilket vi tackar för, men beslöt sedan att man ”lämnar 
ärendet utan åtgärd” angående Siv Sahlströms m.fl. motion 
om att korta handläggningstiderna på byggnadsnämndens 
bygglovsenhet för enkla ärenden genom att automatisera 
slutbeskeden med hjälp av en robot.  
 
Danderydscenterns ledamöter och tjänstgörande ersättare reserverade sig 
till förmån för Siv Sahlströms (C) yrkande om bifall till motionen (som 
väcktes den 6.5 2024) och verkställighet av motionens förslag.  
 
Grunder för motionen och reservationen 
 
Kommunfullmäktige bifaller motionen som, skriver kommunstyrelsens 
ordförande, ger uttryck för vikten av att ligga i framkant i arbetet med 
digitalisering och utveckling av kommunens handläggningsprocesser. 
Tack för det! 
 
Men så kommer det: Beslutet innebär att kommunfullmäktige lämnar 
ärendet utan åtgärd då utredningen i ärendet har visat att intentionen 
med de föreslagna åtgärderna hanteras inom ramen för planeringen 
kommande år. (Mina kursiveringar i ovanstående stycke) 
 
Vad står det då i miljö- och stadsbyggnadsnämndens yttrande? 
Jo, nämnden ställer sig positiv till motionärernas förslag och framför att 
nämnden under flera år arbetat med digitalisering av olika delar i 
handläggningsprocessen och ser det som prioriterat att även i 
fortsättningen vara i framkant av den digitala utvecklingen.  
 
Innan automatiseringar kan införas behöver omfattande åtgärder vidtas, 
bland annat med att utreda rättsliga förutsättningar och med 
systematiskt arbete. Inom ramen för ett specifikt projekt har nämnden 
samtidigt planerat att se över möjligheterna att införa automatisering av 
vissa processer som föreslås i motionen. (Mina kursiveringar i 
ovanstående stycke) 
 
 



Jättebra! Men vad är det vi tipsar om i vår motion? 
Jo, Nacka kommun har genomfört två pilotprojekt, som kortat 
handläggningstiderna på bygglovsavdelningen. Genom att låta en robot 
ge slutbesked till de sökande, har man på ett år minskat 
handläggningstiden för dessa ärenden med en och en halv vecka.  
 
Så här fungerar det 
När den första delen av processen och prövningen av att installera en 
kamin eller ansluta till kommunalt vatten och avlopp har hanterats, krävs 
ett slutbesked, innan man får börja elda i kaminen eller slutföra VA-
anslutningen. Detta slutbesked har utfärdats av en bygglovshandläggare. 
Det är detta slutbesked som Nacka kommun har automatiserat.  
 
Den som är klar att börja elda i sin kamin ansöker om ett slutbesked och 
laddar upp det sotarintyg som krävs. Sedan får den sökande slutbeskedet 
automatiskt. Det är bara att börja elda. När det gäller VA skickar man in 
ett intyg på att ledningsdragningen gjorts på det sätt, som man redovisat 
när man fick sitt startbesked, och får automatiskt ett 
igångsättningstillstånd.  
 
Resultat 
Den robot som har använts har gett slutbesked i 140 ärenden. Samtliga 
ärenden har gåtts igenom och granskats. De har alla varit 100 procent 
korrekta. Automatiseringen har betytt att bygglovshandläggarna kan 
prioritera de mer komplicerade ärendena. Det har fått till följd att de 
totala handläggningstiderna för bygglov på ett år har minskat med en och 
en halv vecka. 
 
Slutsats 
Nacka fortsätter nu med arbetet att försöka automatisera hela ovan 
redovisade process. Nacka har alltså i detta ärende gjort det som 
Danderyd säger ska ”hanteras inom ramen för planeringen kommande 
år”. Det är klart, utrett och testat av Nacka, direkt färdigt för 
användning. Och då ska Danderyd ha mycket goda skäl till att inte införa 
det bums. Några sådana skäl har inte redovisats. Nacka kommun räknar 
även med att kunna automatisera fler ärenden med repetitiva moment 
som har en förutsägbarhet enligt ovan.  
 
Siv Sahlström 
Gruppledare (C) 
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§ 28 KS 2024/0183 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att 
ompröva tekniska nämndens beslut om namngivning 
av tekniska kontoret 

Ärende 
Siv Sahlström med flera (C) väckte den 18 mars 2024 (§ 53) en motion om 
att ompröva tekniska nämndens beslut om namngivning av tekniska 
kontoret. Av utredningen i ärendet följer att det i vare sig lag eller tekniska 
nämndens reglemente finns något som reglerar eller hindrar nämnden från 
att byta namn på sin egen förvaltning eller delar av sin organisation. Därmed 
saknas anledning för kommunstyrelsen att vidta någon åtgärd med 
anledning av tekniska nämndens beslut om namngivning av tekniska 
kontoret. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige bedömer i enlighet med tekniska nämndens beslut 
att nämndens förvaltning, genom namnet samhällsutvecklingsförvaltningen, 
fått en benämning som motsvarar de utökade och strategiska funktioner som 
numera ingår i förvaltningens uppdrag. 
2. Kommunfullmäktige lämnar motionen utan åtgärd. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 29 KS 2024/0129 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att utöka 
servicen till Danderydsborna 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 22 januari 2024 (§ 17) väckte 
Siv Sahlström (C) med flera en motion om att kommunfullmäktige ska 
uppdra åt kommunstyrelsen att se över och utöka servicen till 
Danderydsborna och utarbeta en policy för förvaltningarna för hur 
kontakterna mellan Danderydsborna och kommunen bör skötas. Kommunen 
har förbättrat servicen till Danderydsborna genom att etablera ett nytt 
kontaktcenter i Mörby Centrum. Den digitala hanteringen av ärenden gör att 
varje ärende kan spåras och följas upp, vilket sparar tid och ökar 
tillgängligheten. Kontaktcentret löser snabbt cirka 60 procent av alla 
inkommande ärenden, ofta inom en timme. Den effektiva ärendehanteringen 
avlastar förvaltningarna och gör att medborgarna får snabbare svar och 
hjälp. Med digital ärendehantering kan medborgarna själva beskriva sina 
ärenden och skicka in när det passar dem vilket ökar servicen. Flexibel 
bemanning i kontaktcentret minimerar väntetider vid telefonsamtal. 
Kommunen utvecklar ständigt nya e-tjänster som gör det enklare för 
medborgarna att skicka in ansökningar. Planerat samarbete med andra 
myndigheter kommer ytterligare underlätta för invånarna. Danderyds 
kommun har effektiva rutiner för ärendehantering som garanterar möjlighet 
till registrerade och spårbara ärenden. Detta säkerställer att medborgarna får 
korrekt och snabb service. Kontaktcenters reception tar emot personliga 
besök och säkerställer att besökare kan få hjälp och service med en stor 
bredd av tjänster, såsom att göra en felanmälan eller fylla i en ansökan. 
Med hänsyn till de åtgärder som redan har vidtagits för att förbättra och 
utöka servicen till Danderydsborna, samt den befintliga 
ärendehanteringsprocessen som säkerställer en hög nivå av service och 
uppföljning, görs bedömningen att de frågor som ställs av motionärerna 
hanteras på ett ändamålsenligt och effektivt sätt inom nuvarande arbetssätt. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige lämnar motionen utan åtgärd då utredningen i ärendet 
har visat att nuvarande arbetssätt och ärendehanteringsprocess säkerställer 
en god service till kommuninvånarna vid kontakter med kommunen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 30 KS 2024/0273 
 

Svar på motion från Carolin Robson (MP) angående 
kommunens miljö- och klimatprogram och dess mål att 
minst 50 procent av inköpta livsmedel ska vara 
ekologiska 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 10 juni 2024 § 100 väckte 
Carolin Robson (MP) med flera en motion angående kommunens miljö- och 
klimatprogram och dess mål att minst 50 procent av inköpta livsmedel ska 
vara ekologiska. I motionen föreslås kommunfullmäktige att uppdra åt 
kommunstyrelsen att utreda och föreslå åtgärder för hur det sedan år 2020 
uppställda målet om ekologiska livsmedel ska kunna uppnås samt att utreda 
behovet av ett mål även för andelen livsmedel producerade i Sverige. 
Av utredningen i ärendet följer att verksamheterna i nuläget bedriver ett 
strukturerat och målmedvetet arbete för att minst 50 procent av de livsmedel 
som köps in ska vara ekologiska, i enlighet med kommunens miljö- och 
klimatprogram. Denna målsättning har ytterligare förstärkts i kommunens 
måltidspolicy som förtydligar att andelen ekologiska livsmedel ska öka. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 31 KS 2024/0276 
 

Svar på motion från Carolin Robson (MP) angående 
barnkonsekvensanalyser som görs i kommunens 
utredningar, förslag och beslut 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 10 juni 2024 (§ 102) väckte 
Carolin Robson (MP) en motion om de barnkonsekvensanalyser som görs i 
kommunens utredningar, förslag och beslut. Genom motionen uppmanar 
Carolin Robson kommunfullmäktige att ge kommunstyrelsen i uppdrag:  

− att ta del av och analysera Sveriges Kommuner och Regioners (SKR) 
stödmaterial för regelrätta barnkonsekvensanalyser, 

− att utifrån SKR:s stödmaterial följa upp och utvärdera kommunens 
införande av barnkonsekvensanalyser i alla utredningar, förslag och 
beslut, 

− att ta fram kriterier för bedömning och utvärdering av de 
barnkonsekvensanalyser som görs i kommunens utredningar, förslag 
och beslut. 

Barnkonsekvensanalyser är en viktig del i allt utredningsarbete i 
kommunen. En stor del av kommunens verksamhet berör eller påverkar barn 
och unga och förvaltningarna använder de olika stödmaterial som finns. 
Med anledning av det som framförs i motionen kommer 
kommunledningskontoret, genom den samlade nämndsekreterarfunktionen, 
fokusera på att stötta förvaltningarna med hur detta också kan avspegla sig i 
tjänsteutlåtanden och annat beslutsunderlag. Därmed behövs inte något 
särskilt utredningsuppdrag eller ett separat arbete med att ta fram kriterier.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige lämnar motionen utan åtgärd med hänvisning till 
pågående utvecklingsarbete, och att det inte är nödvändigt att ge ett särskilt 
utredningsuppdrag om uppföljning eller för att ta fram kriterier för 
bedömning och utvärdering av kommunens barnkonsekvensanalyser. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 32 KS 2025/0042 
 

Befrielse från uppdrag i kommunfullmäktige och 
hemställan till länsstyrelsen om ny 
röstsammanräkning 

Ärende 
Karl-Johan Nybell (C) har den 15 februari 2025 begärt befrielse från 
uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bifalla framställningen och att kommunfullmäktige 
ska hemställa att länsstyrelsen ska förrätta ny röstsammanräkning och finner 
att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige bifaller framställningen. 
2. Kommunfullmäktige hemställer att länsstyrelsen ska förrätta ny 
röstsammanräkning efter Karl-Johan Nybell (C). 
__________ 
Expedieras 
Länsstyrelsen 
Karl-Johan Nybell 
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§ 33 KS 2025/0042 
 

Befrielse från förtroendeuppdrag 

Ärende 
A. Maria Mandahl (C) har den 10 februari 2025 begärt befrielse från 
uppdrag som ersättare i krisledningsnämnden. 
B. Karl-Johan Nybell (C) har den 15 februari 2025 begärt befrielse från 
följande uppdrag: 

− Ersättare i kommunstyrelsen 
− 2:e vice ordförande i tekniska nämnden 
− Ersättare i krisledningsnämnden 
− Ledamot i Käppalaförbundets fullmäktige 
− Ledamot i Norrvattens förbundsfullmäktige 

C. Håkan Johanson (KD) har den 16 februari 2025 begärt befrielse från 
uppdrag som ersättare i kommunstyrelsen.  

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bifalla framställningarna och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bifaller framställningarna. 
__________ 
Expedieras 
De befriade 
Käppalaförbundet 
Norrvatten 
Tekniska nämnden 
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§ 34 KS 2025/0150 
 

Motion från Siv Sahlström (C) med flera om att införa 
en lönebonus som kan erbjudas till personal som har 
särskild efterfrågad kompetens inom bristyrken 

Ärende 
Siv Sahlström (C) med flera inlämnar en motion rubricerad: ”Motion om att 
införa en lönebonus som kan erbjudas till personal som har särskild 
efterfrågad kompetens inom bristyrken och som kan tänka sig att fortsätta 
arbeta efter pensionsåldern”. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska remittera ärendet till kommunstyrelsen för 
beredning och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige remitterar ärendet till kommunstyrelsen för beredning. 
__________ 
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§ 35 KS 2025/0047 
 

Fyllnadsval av 2:e vice ordförande i tekniska nämnden 

Ärende 
Centerpartiet har ett vakant uppdrag som 2:e vice ordförande i tekniska 
nämnden. Centerpartiet har för detta uppdrag nominerat Christian Ljungdahl 
(C). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på lämnat förslag och 
finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Christian Ljungdahl (C)  
till 2:e vice ordförande i tekniska nämnden, till och med den 31 december 
2026. 
__________ 
Expedieras 
Christian Ljungdahl 
Tekniska nämnden 
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§ 36 KS 2025/0047 
 

Fyllnadsval av ersättare i tekniska nämnden 

Ärende 
Centerpartiet har ett vakant uppdrag som ersättare i tekniska nämnden. 
Centerpartiet har för detta uppdrag nominerat Lennart Meldahl (C). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på lämnat förslag och 
finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Lennart Meldahl (C)  
till ersättare i tekniska nämnden, till och med den 31 december 2026. 
__________ 
Expedieras 
Lennart Meldahl 
Tekniska nämnden 
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§ 37 KS 2025/0047 
 

Fyllnadsval av ersättare i kommunstyrelsen 

Ärende 
Centerpartiet har ett vakant uppdrag som ersättare i kommunstyrelsen. 
Centerpartiet har för detta uppdrag nominerat Björn Strenger (C). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på lämnat förslag och 
finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Björn Strenger (C)  
till ersättare i kommunstyrelsen, till och med den 31 december 2026. 
__________ 
Expedieras 
Björn Strenger 
  



  Sammanträdesprotokoll 32 (32) 
Sammanträdesdatum 
2025-02-17 

Kommunfullmäktige 
 

 

 
 
 
Digitalt justerat                                                                                Utdragsbestyrkande…………………………………… …………… 

 

 

§ 38 KS 2025/0047 
 

Fyllnadsval av ersättare i kommunstyrelsen 

Ärende 
Kristdemokraterna har ett vakant uppdrag som ersättare i kommunstyrelsen. 
Kristdemokraterna har för detta uppdrag nominerat Stefan Svanström (KD). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på lämnat förslag och 
finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Stefan Svanström (KD)  
till ersättare i kommunstyrelsen, till och med den 31 december 2026. 
__________ 
Expedieras 
Stefan Svanström 
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